



PDEP - PFPN

Partnership for Dietetic Education and Practice
Partenariat pour la formation et la pratique en nutrition

Member Communiqué / Communiqué aux membres

[November/Novembre 2024]

**PLEASE DISTRIBUTE TO OTHER MEMBERS OF YOUR NETWORK /
VEUILLEZ FAIRE SUIVRE AUX AUTRES MEMBRES DE VOTRE RÉSEAU**

- *Le message en français suit* -

The Partnership for Dietetic Education and Practice (PDEP) was formed in 2008 as an unincorporated, collaborative, inter-organizational network to undertake projects in areas of common interest to benefit the safety and quality of dietetic services and the advancement of the dietetics profession in Canada. The PDEP partners included Dietitians of Canada, the Alliance of Canadian Dietetic Regulatory Bodies and the dietetic education programs in Canada.

PDEP achieved many things through the diligent work of its steering committee, working groups, the accreditation council and contracted accreditation/secretariat services. Milestones include:

- creating and updating a framework, policies, standards, decision-making processes, tools and resources required to oversee and administer accreditation of dietetic programs.
- developing and updating the integrated competencies for dietetic education and practice (ICDEP).

The agreement to dissolve the partnership has now been finalized and PDEP ceased operations on October 31, 2024. This final communiqué provides important information about:

1. Accredited dietetic education programs in Canada
2. Intellectual property ownership, including the ICDEP v.3
3. Historical preservation of PDEP documents

1. Accredited Dietetic Education Programs

The service provider for accreditation of dietetic education programs is Accreditation Canada (EQual). The current accreditation status of Canadian dietetic programs can be accessed in [English](#) and in [French](#).

2. Intellectual Property Ownership

The three partners of PDEP, i.e. the Alliance of Canadian Dietetic Regulatory Bodies, Dietitians of Canada, and the dietetic educators, are joint tenants and retain ownership of the PDEP intellectual property (IP).

The Canadian Dietetic Intellectual Property and Records Council (CDIPRC) has been established to manage, preserve and protect the existing IP, including requests for use, and the historical records created under PDEP. The CDIPRC is an unincorporated organization comprised of one representative of each of the three joint tenants.

The Integrated Competencies for Dietetic Education and Practice (ICDEP) v.3. developed by PDEP remain the entry-to-practice competencies for Registered Dietitians in Canada. The ICDEP v.3 document has been updated so it includes a new cover page which includes the

PDEP dissolution date, current IP ownership information and the CDIPRC contact information for permission requests. Click [here](#) to download the updated document for your files.

Current owners (Alliance, DC and dietetic educators) of the PDEP IP may continue to use the ICDEPs without additional permission. Reproduction and distribution of the ICDEP by other parties requires permission by the CDIPRC, which can be reached at cdiprc.dietetics@gmail.com.

3. Historical preservation of PDEP documents

The PDEP website is no longer active. Publicly available PDEP documents are now available on the [Dietitians of Canada website](#). Requests for permission to access other historical PDEP documents should be directed to cdiprc.dietetics@gmail.com.

If you have any further questions, please contact cdiprc.dietetics@gmail.com.

Le Partenariat pour la formation et la pratique en nutrition (PFPN) a été créé en 2008 en tant que réseau interorganisationnel non commercial. Sa mission était d'entreprendre des projets de manière collaborative dans des domaines d'intérêt commun en vue de favoriser la sécurité et la qualité des services de diététique, de même que l'avancement de la profession au Canada. Les partenaires du PFPN comprenaient Les diététistes du Canada, l'Alliance canadienne des organismes de réglementation des diététistes et les programmes de formation en diététique du Canada.

Le PFPN a réalisé de nombreuses choses grâce au travail diligent de son Comité directeur, de ses groupes de travail, de son Conseil d'agrément et des services contractuels d'agrément et de secrétariat. Voici certaines de ses réalisations importantes :

- Création et mise à jour d'un cadre, de politiques, de normes, de processus décisionnels, d'outils et de ressources nécessaires pour superviser et administrer l'agrément des programmes de diététique.
- Élaboration des *Compétences intégrées pour l'enseignement et la pratique de la diététique* (CIEPD).

L'accord visant la dissolution du partenariat a été finalisé, et le PFPN a cessé ses activités le 31 octobre 2024. Ce communiqué final fournit de l'information importante sur :

1. Les programmes de formation en diététique agréés au Canada
2. Les droits de propriété intellectuelle, notamment pour les CIEPD v.3
3. La conservation des documents historiques du PFPN

1. Programmes de formation en diététique agréés

Le prestataire de services d'agrément des programmes de formation en diététique est Agrément Canada (EQual). Le statut actuel d'agrément des programmes de diététique canadiens peut être consulté en [français](#) et en [anglais](#).

2. Droits de propriété intellectuelle

Les trois partenaires du PFPN, à savoir l'Alliance canadienne des organismes de réglementation des diététistes, Les diététistes du Canada et les éducateurs en diététique, sont les copropriétaires et conservent les droits de propriété intellectuelle (PI) du PFPN.

Le Conseil canadien de la propriété intellectuelle et des dossiers en diététique (CCPIDD) a été établi pour gérer, préserver et protéger la PI existante, y compris les demandes d'utilisation, ainsi que les dossiers historiques créés dans le cadre du PFPN. Le CCPIDD est un organisme non commercial composé d'un représentant de chacun des trois copropriétaires.

Les *Compétences intégrées pour l'enseignement et la pratique de la diététique* (CIEPD) v. 3 élaborées par le PFPN demeurent les compétences de niveau d'entrée pour les diététistes au Canada. Le document des CIEPD v.3 a été mis à jour pour inclure une nouvelle page couverture qui comprend la date de dissolution du PFPN, l'information à jour sur les droits de PI et les coordonnées du CCPIDD pour les demandes d'autorisation. Cliquez [ici](#) pour télécharger le document à jour pour vos dossiers.

Les propriétaires actuels (l'Alliance, les DC et les éducateurs en diététique) de la PI du PFPN peuvent continuer à utiliser les CIEPD sans autorisation supplémentaire. La reproduction et la distribution des CIEPD par d'autres parties nécessitent l'autorisation du CCPIDD, qui peut être contacté à cdiprc.dietetics@gmail.com.

3. Conservation des documents historiques du PFPN

Le site Web du PFPN n'est plus actif. Les documents accessibles au public du PFPN peuvent maintenant être consultés dans le [site Web des diététistes du Canada](#). Les demandes d'autorisation pour accéder à d'autres documents historiques du PFPN doivent être adressées à cdiprc.dietetics@gmail.com.

Si vous avez d'autres questions, veuillez écrire à cdiprc.dietetics@gmail.com.